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del) af 18. januar 2019 stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL)  

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse hvor mange flere behandlinger sygehusene forventes at vare-

tage år for år i perioden 2020-2025, som følge af den demografiske udvikling? 

 

Svar 

Den demografiske udvikling betyder, at antallet af ældre vil stige. I 2030 vil der 

være ca. 230.000 flere ældre over 75 år i 2030 sammenlignet med i dag, hvor der er 

knap 470.000 ældre over 75 år.  

 

Den udvikling betyder, at flere fremover vil have brug for sundhedsvæsenet. Æl-

dre borgere har et større behov for sundhedsydelser og pleje og har oftere en eller 

flere kroniske sygdomme. 

 

Det er vanskeligt at opgøre præcist hvilket behandlingsbehov den udvikling vil 

betyde, herunder i hvilket omfang det vil slå igennem som et øget behandlingsbe-

hov på sygehusene og med hvilken omkostning i forhold til ressourcetrækket 

(personale, medicin og udstyr mv.).  

 

Det vil bl.a. afhænge af udviklingen i sygelighed og den teknologiske og medicin-

ske udvikling. Det vil endvidere afhænge af, hvordan organiseringen på sundheds-

området er tilrettelagt, herunder udviklingen af det primære sundhedsvæsen.  

 

Det er derfor regeringen lægger op til en reform på sundhedsområdet. Reformen 

skal sikre udviklingen af det nære sundhedsvæsen, så kvalitet og kompetencer 

løftes her, og almen praksis og kommunerne dermed i langt højere grad kan løfte 

behandlingen af ikke mindst de ældre og kroniske patienter med høj kvalitet. Det 

vil aflaste sygehusene, så de kan fokusere på de specialiserede opgaver. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 
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